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MARATONSKA 4. SEJA OBčINSKEGA SVETA 
Med številnimi točkami dnevnega reda so se svetniki najtežje 
odločili za sprejem zaključnega računa proračuna nekdanje 
grosupeljske občine. Sprejeli so statut nove ivanške občine 

ter še nekaj prav tako pomembnih sklepov. Seja je bila v 
dveh delih. 
Četrta seja občinskega sveta, dne 30. marca se je začela z 
žalostno novico, da je prav tisto dopoldne umrl svetnik 
Janez Janežič. Svetniki so počastili njegov spomin z enomin
utnim molkom. 
čeprav je seja sveta prvi dan trajala skoraj 7 ur, so uspeli 
sklepati le o približno polovici točk dnevnega reda. 
Največ časa in razprav so posvetili zaklj učnemu računu 

proračuna nekdanje grosupeljske občine in delitvi saldov žiro 
računov prejšnje občine. Na številna vprašanja, svetniki, po 
njihovem mnenju niso dobili zadovoljivih odgovorov. Še 
posebej o rebalansu proračuna v decembru 1994. leta, o 
najetih kreditih, prav tako v zadnjih dneh decembra, o 
nabavi petih avtomobilov, pa o izgubi Komunalnega podjetja 
in še o nekaterih stvareh, ki naj bi vplivale na delitveno 
bilanco. 
Kljub zatrjevanju Franca Ahlina, nekdanjega predsednika 
izvršnega sveta občine Grosuplje, da so delali pošteno in 
po takrat veljavni zakonodaji, so svetniki še naprej izražali 
svoje pomisleke o korektnosti dela nekdanjega izvršnega 
sveta. 
Po res dolgotrajni • razpravi, ki je že kazala na neuspešne 
zaključke, so svetniki, pod pritiskom dejstva, da brez 
potrditve zaključnega računa stare občine, ne morejo spre
jeti proračuna naše, nove občine, predlagani zaključni račun 

sprejeli, s 15 glasovi za in 3 proti. 
S tem v zvezi pa so sprejeli tudi ugotovitve, stališča in 

sklepe, ki dosti natančno nakazujejo stališča in zahteve sveta 
do vseh problematičnih postavk zaključnega računa. Še pose
bej tistih, ki bodo vplivale na delitveno bilanco. 

V nadaljevanju seje so poslušali informacijo župana in dr. 
Davorina Kastelica, o procesu osamosvajanja ivanškega 
zdravstvenega doma. Imenovali so komisijo, ki bo ocenila 
možnosti in realnost reorganizacije zdravstvas v naši občini 

in predložila predlog nove organiziranosti , z upoštevanjem 
finančne obveznosti občine. 

Imenovali so tudi komisijo za izbiro idejnega projekta za 
novo šolo v Višnji Gori. 

V drugem delu četrte seje, ki je bila dvanajstrega aprila, 
je bila najpomembnejša točka dnevnega reda, sprejem statuta 
občine Ivančna Gorica. 

Ker je razprava o novem statutu potekala že dlje časa in 
je komisija zastatut uskladila prvotni predlog besedila s 
številnimi pripombami in amandmaji, so' svetniki glasovali le 
še o nekaterih novih amandmajih in redakcijskih popravkih. 
Potem so občinski statut sprejeli s 17 glasovi za in 1 proti. 

Statut v celoti obljavljamo kot prilogo Novičarja in to 
kot brošurico. 

Precej burna razprava je bila tudi ob sklepu o določitvi 

nepremičnin in opreme, ki sestavljajo javno infra strukturo 
na področju kulture. Gre za številne nekdanje zadružne 
domove, ki so jih zgradili z udarniškim delom in prispevki 
krajanov. Sedaj pa so njihovi lastfliki kmetijske zadruge ali 
so jih te že prodale naprej. 
Najbolj glasni so bili svetniki iz Ambrusa, ki so zaradi 
svojega nekdanjega zadružnega doma, v sporu s Kmetijsko 
zadrugo Stična. Govorili so tudi o tožbi na sodišču. 

Svetniki so prvotni predlagani sklep sprejeli z dodatkom, da 
ga komisija dopolni še z nekaterimi drugimi objekti. KS 
Ambrus in KZ Stična pa naj se o delitvi zadružnega doma 
poizkusita dogovoriti sami. 

Občinski svet je sprejel tudi sklep, o pričetku izhajanja 
občinskega glasila in za vršilca dolžnosti urednika imenoval 
Andreja Agniča. Pooblastil je tudi dosedanjo iniciativnio 
skupino, da z javnim natečajem dobi čimveč predlogov za 
ime novega časopisa. 

Andrej Agnič 

Časopisu, res težko bi tako rekli Novičarju, ki vas je doslej 
poizkušal seznanjati z nastajanjem naše nove občine, so 
šteti le še dnevi. 

Tako kot nova občina se rojeva tudi obveščanje o njenem 
delu in pomenu., pa o oživljanju nove krajevne samouprave. 
Zato pa vsi še ne vemo, kaj nam bo sploh prinesla. 
Kakorkoli že, čas je že, da Novičar preraste v p~avi časopis, 
v katerem bo vsak našel tudi sebe, Res pa je, da bo ta 
časopis postal tak kot si ga želite , le z vašo pomočjo. 
če malo ali pa precej pretiravamo, je za izid prvega 
občinskega glasila že vse pripravljeno. Imamo pa še eno 
in to veliko težavo. Ne moremo se odločiti za ime časopisa. 
Prav zato so se na zadnji seji svetniki odločili, da podelijo 

BOGATO NAGRADO 
20.000,00 TOLARJEV 

tistemu, ki bo predlagal ime, ki ga bo posebna komisija 
izbrala za ime novega občinskega glasila. Podelili pa bomo 
še dve odkupni nagradi po 5.000 SIT. 
KORAJŽA VELJA ! Če imate domišljijo in kanček sreče, 
bo nagrada vaša. Zraven pa še čast, da ste prav vi boter 
novega časopisa, boter, ki mu je dal ime. 
Napišite torej na list papirja ime, ,ki ga predlagate. Zraven 
pa tudi svoje ime in naslov. To potem dajte v zaprto 
kuverto in jo pošljite na Občino Ivančna Gorica, Gasilska 
8, Ivančna Gorica, ali pa jo tja prinesite najkasneje do 3. 
maja opoldne. 
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OBČNI ZBOR ZŠAM 
IVANČNA GORICA 
Zveza šoferjev in avtomehanikov Ivančna Gorica je tretjega 
marca priredila svoj redni občni zbor, hkrati pa so tudi 
svečano proslavili 35 - letnico obstoja in razvili prapor. 
Na začetku občnega zbora je predsednik združenja Franc 
Bivic povedal, da so lani izpolnili vse zadane naloge. Tako 
so policiji pomagali urejati promet, ko so otroci hodili v 
šolo, v sodelovanju z avtošolo Grosuplje so izpeljali tri 
tečaje za izobraževanje novih šoferjev, udeležilo se ga je 
115 kandidatov, pridobili so nekaj novih članov, tako da 

Občni zbor ZŠAM 

je sedaj v društvu 181 rednih članov, od teh je 11 članic. 

V letošnjem letu pa nameravajo izpolniti naslednje naloge: 
še naprej želijo izobraževati kandidate za voznike motornih 
vozil na področju ZŠAM Ivančna Gorica, sodelovati s 
sosednjimi združenji v regiji, izpeljati tradicionalno športno 
tekmovanje v okviru regije za predhodni pokal, proslaviti 
13 julij - dan . šoferjev, se udeležiti evropskega srečanja 

šoferjev na Bledu v začetku maja, sodelovati z Avtomoto 
društvom Šentvid pri Stični, pložili bi radi asvalt okrog 
Šoferskega doma, še naprej pa bodo pridobivali nove 
-člane . 

Franc Rebec, podpredsednik zveze Slovenije in poveljnik 
uniformiranih članov zveze Slovenije je zbranim povedal, 
s kakšnimi problemi se srečujejo transportna podjetja, ki 
so bila nekdaj močna, zdaj pa gredo v stečaj, zavzel se 
je za vključevanje mladih v društva in govoril o novih 
oblikah sodelovanja z drugimi društvi. Sekretar zveze 
združenj • šoferjev in avtomehanikov Republike Slovenije 
Stane Inkret pa je udeležencem pojasnil zakon o društvih. 
Povedal je, da je v Sloveniji preko 1300 raznih društev, 
s katerimi se prostovoljno ukvarja milion dvesto ljudi. 
Spraševal se je tudi, kdo bo lastnik šoferskih poligonov, 
ki so jih ljudje naredili s prostovoljnim delom, saj 
lastninska zakonodaja na tem področju še ni urejena. 
Povedal je tudi, da je delovanje društva neprofitno, zato 
bi se moral denar, ki ga društvo dobi nameniti za nadaljni 
razcvet društva, članarine ne smejo biti obdavčene, saj so 
nedotakljivi denarni vir društva. Prav tako je dejal, da s 
pripravo novega zakona o cestnem prometu niso 
zadovoljni, saj imajo po njegovem kazenske točke karakter 
represivnega in ne vzgojnega učinka, poleg tega pa naj se 
kazenske točke vodijo po posameznih kategorijah. Zahteval 
je tudi poučevanje prometne vzgoje v osnovnih in srednjih 

Novičar 

šolah in pozval policijo, naj naredi red na področju koles z 
motorji. 

Baron Anton Codelli iz Višnje Gore v avtomobilu iz leta 1898 

Za kulturni program so poskrbeli stiški pevci, na koncu 
prireditve pa so podelil; priznanja zaslužnim članom društva. 
Vse informacije o avtošoli in vpisih v tečaje pa lahko dobite 
vsak ponedeljek v prostorih ZŠAM Ivančna Gorica od 13 -
16 ure. 

Petra Bahorič 

V SPOMIN 
V vrstah občinskega sveta naše občine je nastala praznina. 

Umrl je g. Janez Janežič, svetnik ;· 
občinskega sveta Občine Ivančna 

gorica in predsednik sveta Krajevne 
skupnosti Temenica. Kot predsednik 
sveta krajevne skupnosti je dolga 
leta uspešno povezoval interese svoje 
krajevne skupnosti, bil pa je tudi 
dovzeten za sodelovanja s sosednjimi 
krajevnimi skupnostmi. Bil je cenjen 
in spoštovan in zato je imel v kraju 
poseben vpliv. Predvsem pa ga je 
odlikovala njegova preprostost in 
pripravljenost, da se naredi čimveč 

in da bi bilo zadovoljstvo doline kar se le da večje. Ni rad 
veliko govoril, dejanja so bila merilo njegovega dela, zato, je 
praznina, ki je nastala toliko večja in boleča. Čeprav je imel 
dovolj lastnega dela in obveznosti je našel vedno čas za skupno 
delo in reševanje problemov tako temeniške doline kot sosednjih 
vasi, ki spadajo v Krajevno skupnost Temenica. V občinski svet 
je bil izvoljen decembra 1944, vendar so ljudje imeli v njemu 
veliko oporo. 
Praznino, ki je nastala, bo težko zapolniti. Za njim nam ostaja 
njegovo uspešno delo, za kar se mu Krajevna skupnost 
Temenica, Občina Ivančna Gorica in vsi, ki smo z njim delali, 
zahvaljujemo. Njegov lik nam bo ostal trajno v spominu. 

Vinko Blatnik 
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ZAČETEK SANACIJE V 
IMP - LIV ARJO 
Zelena alternativa je šestega aprila letos v Kulturnem 
domu v Ivančni Gorici priredila javno tribuno z naslovom 
Varstvo okolja, emisijskih koncentracij in prahu iz IMP 
Livarja Ivančna Gorica. Na javni tribuni so občani 

zastavljali svoja vprašanja prisotnim: predstavnikom IMP 
Livarja direktorju podjetja mag. Izidorju Dergancu, 
tehničnemu direktorju Trobišu, vodji investicij inženirju 
Omejcu in tajniku občine Ivančna Gorica Vinku Blatniku. 
Javno tribuno je vodil predsednik Zelene alternative 
Ivančna Gorica Franc Hegler. Zelena alternativa je 
zahtevala od IMP Livarja da takoj pristopi k sanaciji 
čistilnih naprav, to pomeni, da mora IMP Livar namestiti 
nove fil tre na kupolne in elektro peči, redno vzdrževati 
filtre v brusilnici, livarsko dvorišče in strehe, prepleskati 
pa morajo tudi proizvodne objekte. V tri ure trajajoči ostri 
razpravi, so sicer maloštevilni krajani od odgovornih v 
tovarni soglasno zahtevali, da naj prenehajo z 
onesnaževanjem. Direktor podjetja je povedal, da so 
zahteve Zelene alternative upravičene, da pa so s sanacijo 
že začeli, saj so kupili v Italiji rabljene filtrirne naprave. 
Konec aprila bodo vsi trije izpusti iz kupolnih in 
elektropeči priklopljeni na filtrirne naprave in po besedah 
direktorja mag. Izidorja Derganca se bo emisija iz teh peči 
zmanjšala za več kot devedeset odstotkov. Krajani, ki so 
se udeležili javne tribune pa so ob teh zagotovitvah vseeno 
ostali skeptični. 

Petra Baborič 
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MEDNARODNI SIMPOZIJ 
POSLANSTVO MENIŠTVA 
NA SLOVENSKEM 
Od 19. do 21. aprila 1995 je potekal v Opatiji Stična 

pomemben mednarodni simpozij "Poslanstvo meništva na 
Slovenskem". Simpozij je vključen v projekt "Meniških poti" 
v sklopu KULTURNIH POTI pri Svetu Evrope. Udeležba 
je bila mednarodna, saj so poleg domačih strokovnjakov 

sodelovali tudi strokovnjaki iz tujine in eksperti Sveta 
Evrope. Poleg predstavnice Sveta Evrope Isabel Tamen, je 
na otvoritvi sodeloval tudi minister za kulturo Republike 
Slovenije g. Sergij Pelhan, stiški opat predstavnik 
Samostana Pleterje, predstavniki iz Grčije, Italije in 
Avstrije. Ob zaključku simpozija pa je sodeloval tudi 

v ~ 

nadškof dr. Suštar in župan Občine Ivančna Gorica Jernej 
Lampret. 

Prvi učinki lokalne samouprave 

USODA KNJIŽNIC JE 
NEGOTOVA 
O knjižnicas razmišljajo tudi v časopisih Delo, Dnevnik, 
Slovenec ... 

V občini Ivančna Gorica so ostale tudi štiri krajevne 
knjižnice in sicer: v Stični, Šentvidu, Višnji Gori in na Krki. 
Knjižnice so odprte enkrat na teden po nekaj ur, izposojajo 
honorarne knjižničarke, za strokovno plat, nabavo, 
klasificiranje, katalogiziranje, opremo in dostavo knjig pa 
skrbi matična knjižnica v Grosupljem. 
Po svojem statusu naj bi krajevne knjižnice zadovoljevale 
primarne potrebe bralcev, za večje potrebe ( dražje knjige, 
redkejše knjige, strokovne informacije ... ) še vedno skrbi 
matična knjižnica v Grosupljem, v primeru, ko pa uporabnik 
išče "še višje", se lahko obrne na Narodno in univerzitetno 
knjižnico v Ljubljani, na specialne knjižnice, ... 
Taka knjižnična mreža naj bi v miru živela kljub pojavu 
lokalne samouprave, vendar je občina Ivančna Gorica ravno 
zaradi tega dobila vpogled v normative. Namreč, občina bi 
morala kljub sofinanciranju knjižničnega gradiva iz republike, 
plačevati knjige, ljudi in stroške, ... 
Glede na število prebivalcev v občini, ki jih je kar 14.329, 
pa to pomeni samo za knjige 2.988.240 SIT proračunskega 
denarja. 

3 
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Medtem pa so se v precepu znašle tudi splošnoizobraževalne -
matične knjižnice, v tem primeru grosupeljska, saj republjika že 
dolgo ni nakazala denarja za knjige in tako ne more kupovati 
knjig niti za matično področje, niti za potrebe krajevnih knjižnic. 
Knjižničarji po Sloveniji nestrpno pričakujejo nacionalni program, 
ki naj bi uokviril problematiko in tudi v naši občini ohranil 
osnovno izobraževalno in kulturno celico v taki ali drugačni, a 
smiselni in strokovno dodelani obliki. 
Karkoli že, pa 31. marca poteče podaljšani rok staremu stanju 
in občine bodo morali stati na svojih nogah. Naj verjamemo, da 
bodo župani, ministrstva, matične službe, krajevne skupnosti m 
še kdo našli skupni jezik v korist skupne "vere" - branja in 
znanja? 

Ksenija Medved 

UTRIP ŠOLE V ZAVODU 
Osnovna šola de. Marka Gerbca v Šentvidu spada med 
najmanjše osnovne šole v Sloveniji. V njej svojo učenost 

pridobivajo učenci z vseh koncev in krajev Slovenije, ki 
so zaradi teh ali onih razlogov prišli na zdravljenje v 
Zavod. Zaradi odsotnosti z doma so otroci pogosto 
žalostni in potrti, zato se delavci šole trudimo, da jim 
nudimo čim več aktivnosti. Tako na šoli uspešno delujejo 
vrtnarski krožek, člani šolskega časopisa bodo že v 
kratkem izdali drugo številko "GLAVC", do pred kratkim 
pa je deloval tudi računalniški krožek. V okviru knjižnice 
imamo organizirano bralno značko in ure pravljic, učenci 

pa so sodelovali tudi pri Mednarodnem knjižnem kvizu. 
Trudimo se, da učence čim večkrat peljemo na prireditve 
izven Zavoda, včasih pa povabimo koga tudi k nam (npr. 
novinar g. Gustinčič, ga. Jerca Mrzel). K ohranjanju 
slovenskih običajev smo prispevali z ročno izdelanimi 
maskami, z barvanjem pirhov in tako, da so učenci pod 
vodstvom izkušenega strokovnjaka naredili vsak svojo 
butarico. Pod okriljem šole deluje tudi oddelek predšolskih 
otrok, ki s svojimi izdelki aktivno sodelujejo v šolskem 
utripu. Pred kratkim pa so si najmlajši ogledali prikupno 
igrico Zakaj ne moreš spati mali medo? 
V sredini meseca maja pa nameravamo organizirati 
Bolnišnično olimpiado, na katero ste vljudno vabljeni, 
seveda kot navijači. 

Nuša Mihalič 

Novičar 

LADKU KOROŠCU V SPOMIN 
1920 - 1995 

Poslovili smo se od velikega umetnika, opernega in ljudskega 
pevca, ki je s svojim glasom in osebnostjo navduševal 
občinstvo prek najznamenitejših svetovnih opernih hiš do 
Obrščakove krčme, kjer je v vlogi Krjavlja izrazil svojo vedro 
dušo in bližino dobrim ljudem. 
Pretreseni so bili še posebej Šentvidčani, saj so izgubili 
svojega dolgoletnega prijatelja, sodelavca in člana Upravnega 
odbora Tabora slovenskih pevskih zborov. Ladko je preko 
dvajset let sooblikoval prireditev, ki je imela in ima nesluten 
pomen za razmah slovenskega ljubiteljeskega zborovskega 
petja. ŠTevilni amaterski pevci iz Slovenije in zamejstva bodo 
pogrešali nasvete, ki jih je zborovodjem dajal, zlasti na letnih 
seminarjih ob pripravah na Tabor. 
Na Ladka smo bili ponosni. Kljub svoji umetniški veličini je 
deloval med nami enak med ~ enakimi, preprost1m1 in 
prijetnimi ljudmi, ki nam je skupna ljubezen do naših pesmi. 
Bogate izkušnje, poseben odnos in preprostost so mu 
omogočile, da je znal povzeti večinsko mnenje tudi, če je 
imel kakšne pomisleke. Še pred nedavnim je kot velik 
ljubitelj slovenstva, organizatorjem dal zadnji nasvet, naj 
šentviški Tabor ostane ljudski praznik slovenske pesmi. 
Tretjo nedeljo v juniju ga ne bo med nami. Pogrešali bomo 
njegov veder nasmeh, stisk roke in vzbodbudne besede, več 

tisočglavi pevski zbor, pa njegov nezamenljivi glas. 
Spoštljiv spomin na Ladka Korošca, našega častnega krajana, 
bo ostal -. zapisan ljudem v srcu in v kroniki naše bogate 
kulturne zgodovine. 

Jernej Lampret 
Predsednik UO Tabora 

slovenskih pevskih zborov 

VRTCI V OBČINI IVANČNA GORICA 
V našem časopisu bi seveda radi poročali tudi kaj iz 
življenja naših najmlajših. Ker vemo, da je v naši občini 

mnogo odraslih, ki znajo prisluhniti otrokom, vabimo, da 
se oglasijo. Toktat objavljamo prispevek iz Vrtca Marjetica 
v Ivančni Gorici. 
Vzgojiteljice Vrtca Marjetica dajemo velik pou'darek igri in 
ustvarjalnosti otrok. V oktobru srno skupaj z otroci in starši 
izvedli ustvarjalne delavnice z naslovom: Jesen nas bogati. 
Otroci so s svojimi starši oblikovali iz različnih naravnih in 
odpadnih materialov, ki nas obdajajo. Starši so poskrbeli za 
popestritev programa: prešali so grozdje, pekli krompir in 
kostanj ... Ob zvokih glasbe je bilo razpoloženje vseh še bolj 
sproščeno in ustvarjalno. Tako so otroci, tokrat ob pomoči 
staršev, izdelali enkratne in domiselne stvaritve. V mesecu 
marcu pa smo se ponovno srečali s starši. Srečanje smo 
poklonili materinskemu prazniku in tudi celotni družini. Svoje 
mamice so tudi obdarovali: z dišečimi vrečkami, ki so jih 
naredili sami. Staršem se zahvaljujemo za sodelovanje na 
srečanjih, ki nas vzajemno bogatijo. Pevec Joži 

NOVIČAR • Ustanovitelj je občinski svet občine Ivančna 
Gorica • V.O. glavnega in odgovornega urednika: Anderj 
Agnič • Tehnični urednik: Uroš Lampret • Naslov 
uredništva: Sokolska 8, 61295 Ivančna Gorica • Tisk: 
Tiskarna Mišmaš, Šmarje Sap • Glasilo izhaja enkrat 
mesečno v nakladi 4.000 izvodov in ga prejemajo vsa 
gospodinjstva v občini brezplačno • Glasilo občine spada 
med proizvode, za katere se plačuje davek od prometa 
proizvodov po stopnji 5%. 


